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Zápis  
z 9. zasedání Akademického senátu UHK dne 1. dubna 2015 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, doc. Kamil Musílek, dr. Miroslav Kappl, doc. 
Štěpán Hubálovský, Mgr. Jan Prouza, dr. Daniel Jezbera, doc. Martin Šandera, doc. Jaroslava 
Severová, dr. Karel Myška, doc. Ondřej Krejcar, dr. Václav Bělík, dr. Ivan Soukal, Mgr. Magda 
Munzarová, Bc. Jana Kudrnová, Zuzana Zapletalová, Kateřina Burešová, Tomáš Bartůněk, Vít 
Bednář, Ing. Lukáš Válek, Jakub Novák, Bc. Lucie Špráchalová, Jan Špriňar, Jana Jandová. 
 
Omluveni: dr. Daniela Květenská, Bc. Martin Petrus, Lenka Matějková, Zuzana Sekaninová. 

Hosté: dr. Monika Žumárová, prorektorka, dr. Petr Grulich, prorektor, dr. Stanislav Klik, kvestor, 
doc. Václav Janeček, děkan FIM, doc. Pavel Trojovský, děkan PřF, dr. Pavlína Springerová, 
děkanka FF, doc. Pavel Vacek, děkan PdF, dr. Zuzana Truhlářová, ředitelka ÚSP, Ing. Hana 
Šrámková, tajemnice FIM, Ing. Marketa Bednářová, tajemnice PdF, Ing. Ivana Svobodová, 
tajemnice, FF, Ing. Monika Kostrová, tajemnice PřF, Ing. Helena Trhoňová, tajemnice ÚSP, prof. 
Martin Bílek, proděkan PřF, doc. František Vaníček, předseda AS PdF, doc. Věra Němečková, 
vedoucí katedry KPVHA, T. Tázlar, M. Schmiedl. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání zahájila a řídila doc. Hana Tomášková. Sdělila, že aktuálně má AS: 15 členů komory 
akademických pracovníků a 13 členů studentské komory.  
AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 24 členů (KAP 14 a SK 10 členů). Doc. Tomášková 
oznámila, že zasedání bylo svoláno podle čl. 16, Volebního a jednacího řádu AS UHK.  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

 
1) Novelizace Organizačního a vnitřního řádu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 

MBA, Ph.D., rektor UHK). 
2) Doplnění Vědecké rady ÚSP (předkládá Mgr. Zuzana Truhlářová, Ph.D., ředitelka 

ÚSP). 
3) Různé: 

a) Návrh členů Disciplinární komise UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK) 
b) Představení strategie rektorátu UHK na posilování kvality a jejího zohlednění ve 
financování součástí UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
c) Stav příprav rozpočtu UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
d) Studentské hodnocení výuky (Jan Hanus, RVŠ SK PdF). 

 
Vzhledem k novým členům SK AS UHK je třeba doplnit 2 body.  

 
1) Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za FIM (předkládá doc. Ing. Hana 

Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
2) Složení slibu člena AS UHK.   
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3) Novelizace Organizačního a vnitřního řádu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 

4) Doplnění Vědecké rady ÚSP (předkládá Mgr. Zuzana Truhlářová, Ph.D., ředitelka 
ÚSP). 

5) Různé: 
a) Návrh členů Disciplinární komise UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK) 
b) Představení strategie rektorátu UHK na posilování kvality a jejího zohlednění ve 
financování součástí UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
c) Stav příprav rozpočtu UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
d) Studentské hodnocení výuky (Jan Hanus, RVŠ SK PdF). 
 

V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 14, SK 10, celkem 24. 
 
Hlasování: pro - 24, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 9. zasedání AS UHK byl schválen v pozměněné formě. 
 
 
Bod 1. Výsledky doplňovacích voleb do SK AS UHK za FIM (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková sdělila, že dle dodaných materiálů předsedou volební komise za FIM do AS UHK 
dr. Mlsa, se do voleb přihlásilo pět kandidátů a členem AS UHK se podle získaného počtu hlasů 
stal Jan Špriňar. Zbývající kandidáti Martin Saidl, Monika Borkovcová, Martin Kopecký 
a Bohdana Jinochová se stávají náhradníky. 
 
Bod 2. Složení slibu člena AS UHK.  
 
Doc. Tomášková uvedla, že dle čl. 6 odstavce 2 písmeno a) VJŘ AS UHK zanikl ke dni 
  

• 10. 11. 2014 mandát člena studentské komory FIM Tomáše Janáčka – novým členem SK 
se po přijetí mandátu stane vítěz doplňovacích voleb Jan Špriňar   

• 24. 2. 2015 mandát člena SK PřF Michala Kozáka – novým členem SK se po přijetí mandátu 
stane Jana Jandová. 

 
Dle čl. 14 odstavec 2 VJŘ AS UHK se náhradník stává členem AS UHK složením slibu člena AS UHK 
na začátku nejbližšího zasedání AS UHK. 
 
Slib byl přečten Janem Špiňarem a přítomná Jana Jandová k slibu vyjádřila souhlas. 
 
"Slibuji na svou čest, že svůj mandát budu vykonávat podle svého nejlepšího vědomí a svědomí 
v souladu s právním řádem České republiky a v zájmu Univerzity Hradec Králové, její akademické 
obce a zaměstnanců“. 
 
Bod 3. Novelizace Organizačního a vnitřního řádu UHK (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, 
MBA, Ph.D., rektor UHK). 
 
Bod přednesla dr. Žumárová, vysvětlila důvod začlenění do OVŘ a podstatu vzniku Referátu 
projektů EU, který bude pokračovatelem zrušeného Institutu dalšího vzdělávání (IDV), ale pouze 
v administrativní části (konzultační, informační, evidenční a koncepční činnost v oblasti projektů 
EU). Na referátu bude zaměstnána 1 pracovnice. 
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V rámci diskuse doc. Musílek vznesl připomínku, zda daný pracovník bude projektovým 
manažerem schopným koordinovat projektovou agendu na UHK.  
Dr. Žumárová uvedla, že nikoliv. Upozornila, že zrušení IDV požadovala z důvodu nepotřebnosti 
většina součástí UHK. 
 
Dr. Bělík konstatoval, že Legislativní komise AS UHK k předloženému materiálu nemá 
připomínek. 
 
Dále se diskutovala otázka potřeby velkého projektového centra a zdroj jeho financování, 
koordinace univerzitních projektů zahrnujících více fakult, případná nápomoc referátu při 
veřejnoprávních kontrolách a náplň práce pracovnice referátu projektů EU (dr. Springerová, dr. 
Joukl, dr. Prouza, dr. Soukal, doc. Němečková, dr. Žumárová). 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 4. 
AS UHK projednal a schválil Novelizaci Organizačního a vnitřního řádu UHK. 
 
Bod 4. Doplnění Vědecké rady ÚSP (předkládá Mgr. Zuzana Truhlářová, Ph.D., ředitelka 
ÚSP). 
 
Dr. Truhlářová z důvodů změny vedení Ústavu sociální práce oslovila členy VR ÚSP a předložila 
návrh na doplnění o nového člena – PhDr. Martina Smutka, Ph.D., zástupce ředitelky pro studium. 
Zároveň dr. Smutka omluvila z neúčasti na zasedání (tč. v pracovní neschopnosti).  
 
V diskusi zazněl požadavek na představení dr. Smutka, což dr. Truhlářová nepřímo provedla.   
 
Hlasování: pro - 24, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK projednal a schválil Doplnění Vědecké rady ÚSP. 
 
 
Bod 5. Různé.  

 
a) Návrh členů Disciplinární komise UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., 

předsedkyně AS UHK) 
 

Doc. Tomášková požádala senátory, aby jí do 29. 4. 2015 zaslali nominace na členy Disciplinární 
komise AS UHK. Současná komise se skládá celkem z 6 členů (3 KAP a 3 SK). 

 
b) Představení strategie rektorátu UHK na posilování kvality a jejího zohlednění 

ve financování součástí UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
 
Mgr. Prouza požádal o představení strategie UHK na zvyšování kvality na základě komunikace 
s dr. Grulichem. 
 
Dr. Grulich ve své prezentaci vysvětlil některé aspekty financování univerzity, poukázal 
na nejdůležitější ukazatele A a K a objasnil způsob hodnocení akreditací v budoucnosti. Dále 
uvedl, že vedení univerzity v uplynulých měsících jednalo o návrhu na posílení váhy jakou 
v metodice přerozdělování v rámci UHK klademe na kvalitativní ukazatel – VKM (věda, kvalita, 
mobilita). Mezi vedením univerzity a fakult prozatím nedošlo ke shodě. 
 
V diskusi zazněla žádost senátorů hledat další řešení, přestože každá fakulta má jiné potřeby 
a možnosti (dr. Jezbera, dr. Joukl, Ing. Bednářová, dr. Žumárová, B. Bednář, doc. Němečková, 
prof. Bílek, Mgr. Prouza). Doc. Vacek navrhl uspořádat seminář, jak hodnotit kvalitu na UHK, 
každá fakulta by vyjádřila svůj názor a navrhla řešení. Přítomná děkanka FF, ředitelka ÚSP 
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i děkani FIM a PřF vyjádřili souhlas a snahu najít způsob soužití všech součástí, pravidla jsou 
dána MŠMT, je potřeba určit, která kritéria budou více či méně důležitější. Navrhují spíše 
se zaměřit na získání bodů v RIV a RUV. 
 
Ze zasedání se omluvili doc. Musílek, doc. Severová, dr. Bělík, členové KAP a Ing. Válek, 
T. Bartůněk, Bc. Špráchalová, členové SK; počet přítomných členů AS UHK: KAP 11 a SK 7, 
celkem 18. 
 
Mgr. Prouza navrhl zhodnocení bodu 5. b): 
„Na příštím jednání AS UHK představí jednotlivé univerzitní součásti své strategie na zvyšování 
kvality“. 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK přijal závěr bodu programu 5.b): „Na příštím jednání AS UHK představí jednotlivé 
univerzitní součásti své strategie na zvyšování kvality“. 
 

c) Stav příprav rozpočtu UHK (Mgr. Jan Prouza, KAP FF) 
 

Mgr. Prouza požádal o informování o stavu přípravy rozpočtu UHK, aby senátoři mohli 
odpovědně plnit svoji kontrolní funkci při jeho schvalování. 
 
Dr. Klik zhodnotil stav přípravy – jednání začala letos dříve, doposud proběhlo 5 schůzek 
s tajemnicemi, spousta výpočtů je již hotova, ke shodě nedochází u přepočtu normativních 
studentů, v procesu počítání a dohadování je i rozpočet CIT. Před předložením návrhu rozpočtu 
akademickému senátu se uskuteční jako obvykle schůzka s EK AS UHK a rozpočet bude předložen 
i SR UHK. Dr. Klik předloží návrh rozpočtu senátorům až po souhlasu vedení součástí UHK. 
Dokud nebude rozpočet schválen, platí automaticky od 1. 1. rozpočtové provizorium.  
 
V diskusi byl objasněn pojem „rozpočtové provizorium“, vyjádřena nevole k návrhu zvýšení 
rozpočtu rektorátu, požadována důvodová zpráva k rozpočtu a více času na jeho prostudování, 
žádost o vysvětlení financí na propagaci univerzity, bylo navrženo využití studentů z oboru 
Grafické tvorby – multimédia a Katedry výtvarné kultury a textilní tvorby k tomuto účelu (dr. 
Jezbera, doc. Šandera, Mgr. Prouza, doc. Trojovský, Ing. Bednářová, doc. Němečková, dr. Klik, dr. 
Grulich, dr. Joukl, Ing. Šrámková, Mgr. Munzarová). 
 
Doc. Hubálovský, předseda Ekonomické komise AS UHK, oznámil, že schůzka s dr. Klikem 
ohledně přípravy rozpočtu se uskuteční 15. 4. 2015. Na jednání bude pozván i dr. Tikovský, 
kancléř UHK. Výsledek diskuse bude zaslán členům AS UHK.  
 
Doc. Tomášková uzavřela diskusi k datu předložení návrhu rozpočtu odkazem na VJŘ AS UHK čl. 
17 odstavec 3) 4). 
 
Ze zasedání se omluvil doc. Krejcar, člen KAP; počet přítomných členů AS UHK: KAP 10 a SK 7, 
celkem 17. 
 

d) Studentské hodnocení výuky (Jan Hanus, RVŠ SK PdF). 
 
Vyjádření J. Hanuse k evaluaci v IS STAG tlumočila Bc. Kudrnová.  
Diskutoval se nejefektivnější způsob dotazníků k hodnocení výuky, příprava evaluací v IS STAG, 
jejich anonymita a další možné využití (doc. Šandera, dr. Grulich). 
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Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 9. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK projednal a schválil Novelizaci Organizačního a vnitřního řádu UHK. 
3. AS UHK projednal a schválil doplnění Vědecké rady ÚSP. 
4. AS UHK přijal závěr bodu programu 5.b): „Na příštím jednání AS UHK představí 

jednotlivé univerzitní součásti své strategie na zvyšování kvality“. 
  
  

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 17 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 17, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánované termíny příštích zasedání AS UHK: 13. 5. 2015 a 3. 6. 2015.  
 
 
 
 

 
 
V Hradci Králové dne 1. 4. 2015          doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                      předsedkyně AS UHK 
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